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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Bármilyen tantárgy oktatására beoszthatják az 
általános iskolák felső tagozatain az alsós tanítókat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A Kormány a kommunikációjában ugyan nem ismeri el a tanárhiány okozta kihívásokat, azonban az
oktatás  működtetéséhez  úgy  alakítja  a  jogszabályokat,  hogy  2024.  januártól  hatályos
kormányrendelet  szerint  az alsós  tanítók már nyolcadik osztályig beoszthatók,  óvónőként  pedig
középfokú végzettséggel is el lehet helyezkedni. 

Nem ez az első alkalom, hogy a tanárok és az óvodapedagógusok foglalkoztatásának szabályain
lazít a Kormányzat. Például a tanítók eddig is taníthattak az 5. és a 6. évfolyamokon, csakhogy
azzal  a  kitétellel,  ha  a  felsőbb  évfolyamokon  egy  adott  tantárgyhoz  “a  tantárgynak  megfelelő
műveltségi területet végzett” a tanító. Az új szabályozásban ilyen feltétel már nem szerepel, ami azt
jelenti,  hogy bármilyen tantárgy oktatására beoszthatják az általános iskolák felső tagozatain az
alsós tanítókat.

Ezzel kapcsolatban kérem Miniszter urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1. Készült hatástanulmány arra vonatkozóan, hogy milyen várható hatása lesz az oktatásra annak,
ha megfelelő képzettség nélküli tanítók oktatják a felső tagozatos diákokat?

2.  A Belügyminisztérium a  honlapján  tavaly  év  végén  tette  közzé  a  tanárbéremelés  koncepció
dokumentumot,  melyben  az  egyik  kérdés  arra  vonatkozik,  hogy  az  intézkedés  hozzájárul-e  a
foglalkoztatás növeléséhez.  Az erre adott  válasz az,  hogy „nem”.  Ezzel,  illetve a tanárok és az
óvodapedagógusok foglalkoztatásának szabályainak lazításával összefüggésben kérdezem Miniszter
Urat, mire alapozza, hogy nincs tanárhiány? Továbbá a Kormány mitől várja azt, hogy vonzóbbá
válik a hazai oktatási rendszerben munkát vállalni?



 

Várom megtisztelő válaszát.

Tisztelettel,

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2024. 01. 15.
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